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Til: Herluf Rasmussen 
Emne: Kugle gennem bue 
  

Et spørgsmål til Regelfortolkningsudvalget om passage af en bue, § 2 stk. 1: 
 

Reglerne siger; Citat:  
”En kugle har ikke passeret en bue, før spillerens kølleskaft kan gå ned mellem kuglen og 
buen uden at berøre kuglen. . . . . Siden af køllehovedet skal lægges på banen, når dette 
kontrolleres.” Citat slut. 

 
Redegørelse for vor situation: 

 
Den røde Kugle er slået igennem buen, afstand mellem kugle og bueben er større end 
kølleskaftet, men køllen kan ikke lægges ned på banen, da en anden kugle, den blå, ligger 
og hindrer dette. Se illustration: 

 
Spørgsmålet er: Har rød kugle passeret buen? 

 
 

                                                              Bueben 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Såfremt blå kugle ikke lå som vist, vil situationen være, at kølleskaftet kan gå ned mellem 
kugle og bue og siden af køllehovedet kan lægges på banen: 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Jeg håber I kan løse denne knude. 
 

Mvh Ib H. Møller, Nexø Krocketklub. 56492813 
ibmnexo@mail.dk 

 

 



DGI Krocket – Regeludvalget 

Regeludvalget har behandlet spørgsmålet fra Ib H. Møller. Et enigt udvalg er kommet 
til følgende afgørelse: 

 

Kuglen har passeret buen. 
 
Hvis ikke afstanden kan måles ved at vende køllen, kan blå kugles placering 
markeres, f. eks med en enkrone, hvorefter kuglen fjernes. Når målingen er udført, 
lægges kuglen tilbage på den oprindelige plads. 

 
Med venlig hilsen regeludvalget 

 
Carl Ejnar Friis Lyngsø, formand 

Herluf Rasmussen, udvalgsmedlem 
Tommy Risum, udvalgsmedlem 

 


